
Letopis 2009.godine 
 
 
 
Januar 

- Zahtev Ministru prosvete za isplatu jubilarnih nagrada za 2008. godinu. 
- Pismo Predsedniku Vlade povodom diskriminatorskog člana 55. PKU i pripreme sa 
advokatskim timom za tužbu Ustavnom sudu. (Napomena: Tužba predata.  
- Saopštenje za struku i javnost povodom potpisivanja novog PKU potpisanog od strane 
„reprezentativnih sindikata“. 
- Zahvalnica Ministra na kalendaru sa Korax-ovim karikaturama ministara, uključujući i  
aktuelnog. 
 
Februar 

- Okrugli sto na temu: Licence/Nasilje u školama. 
- Saopštenje za javnost povodom odluke Nacionalnog prosvetnog saveta o ukidanju 
rekreativne nastave 
-Održana Konferencija u Sava centru, 14.02.2009.god, sa temom „Obrazovanje kao strateška 
investicija“, kojoj su prisustvovali predstavnici Ministarstva prosvete, MMF-a, NVO i 
sindikata , uključujući i FBOŠ. 
- Angažovan novi pravni tim sa advokatima Sofijom Ilić i Andrijom Markovićem. 
- Ponovo pokrenuta inicijativa za isplatu jubilarnih nagrada u Gradskom sekretarijatu, posle 
čega nas je u Gradskom sekretarijatu primio gospodin Todić. 
- Članice IO održale promociju sindikata u OŠ „Đuro Strugar“, ceo kolektiv je doneo odluku 
da se ponovo učlani u FBOŠ. 
 
Mart 

- Pokrenuto pitanje u medijima povodom aktuelnih događaja (nasilja roditelja nad prosvetnim 
radnicima) u OŠ „Veljko Dugošević“.  
- Predstavnici OŠ „Đuro Strugar i FBOŠ održali sastanak u Gradskoj prosvetnoj inspekciji. 
- Izabrana nova sekretarka Foruma - članica IO, Jasmina Lošić (OŠ „Vojvoda Mišić“). 
- Dobijena pismena garancija gospodina Todića da će posle rebalansa Budžeta doći do isplate 
jubilarnih nagrada. 
- Pokušaj aktiviranje Foruma beogradskih škola (FSSS, FBG i FBOŠ). 
- Sekretarka FBOŠ, Jasmina Lošić, sa UNICEF-om dogovara uključivanje škola FBOŠ u 
program „Škola bez nasilja“. Petnaestak škola članica FBOŠ, koje do sada nisu prošle ovaj 
program, bile bi uključene i finansirane od strane Grada. 
- Konstantno vršen pritisak na Grad, kako bi prosvetni radnici primili jubilarne nagrade, i 
Gradonačelnik je dao pismenu garanciju da će jubilarne nagrade bile isplaćene nakon 
rebalansa Budžeta.  
 
April 

- Advokatski tim u konsultaciji sa IO radi na predlogu PKU za teritoriju Beograda, koji je i 
predat na razmatranje i usaglašavanje Skupštini Grada. 
- Gradski sekretarijat potvrđuje spremnost da finansira projekat UNICEF „Škola bez nasilja“, 
za koje je FBOŠ pribavio potrebnu dokumentaciju. 
- Saopštenje povodom štrajka Foruma beogradskih gimnazija i srednjih stručnih škola zbog 
neisplaćenih jubilarnih nagrada. IO doneo odluku da se sačeka rebalans budžeta, u skladu sa 
ranijim dogovorom sa Gradom, kako ne bi došlo do blokade školskih računa zbog uvećanih 
sudskih troškova. 



 
- Urgencija kod predsednika opštine Medveđa da se isplate jubilarne nagrade za školu članicu, 
OŠ „G. Jablanica“ – Medveđa. Jubilarne nagrade kasnije isplaćene. 
 
Advokatski tim zastupa kolegu u disciplinskom postupku D.J. u OŠ „Stevan Sremac“(teža 
povreda radne obaveze), i postiže dogovor. 
 
Maj 

- OŠ „Kralj Milutin“ iz Gračanice nastavila ranije započetu saradnju sa FBOŠ. 
- Od Ministra traženo da objavi plan racionalizacije škola i socijalnog programa.  
- Refik Šećibovića izvršio prezentaciju svoje knjige „Tvrđava lovaca u mutnom“ (esej o 
političkom upravljanju obrazovanjem), koje je FBOŠ podelio svojim prisutnim saradnicima. 
 
Jun 

- Ponovo otvoreno pitanje licenci kod Ministra prosvete.  
- Potpisan sporazum o saradnji sa Sindikatom Prosvetnih Radnika Vojvodine o zajedničkim 
ciljevima i akcijama pri zaštiti interesa prosvetnih radnika.  
- Poslata opomena pred utuženje Gradonačelniku i Gradskom sekretaru zbog još neisplaćenih 
jubilarnih nagrada.  
- Na sastanku u Gradskom sekretarijatu dobili smo obećanje da će 15 naših škola koje ulaze u 
projekat „Škole bez nasilja“ biti finansirano od strane Gradskog sekretarijata.  
-Održavani redovni sastanci sa gospodinom Todićem i rešavani neki aktuelni problemi škola 
članica. 
- Medijski propraćeno reagovanje FBOŠ-a povodom incidenta u TŠ „Nikola Tesla“ – S. 
Mitrovica – napad na nastavnicu (RTS1, B92, Studio B, Avala, Fox, Radio Beograd).  
- 25.6. R. Dodić je gostovala u autorskoj emisiji „Da, možda ne“ O. Kovačević – sa temom 
„Nasilje“. Ostali gosti bili su T. L. Orlandić iz kancelarije gradskog ombudsmana, B. 
Lazarević iz Ministarstva prosvete i M. Sokić iz FBG.  
 
Jul 

- Opština Novi Beograd se uključuje u program „Škola bez nasilja“. 
- Krajem meseca isplaćene jubilarne nagrade za 2008. godinu, srednje škole koje su utužile 
Grad ostale su blokiranih računa, baš kao što smo i predvideli. 
- Saopštenje za članstvo povodom donošenja novog zakona o obrazovanju. 
 
Avgust 

- Održavani radni sastanci IO oko tehnoloških viškova i eventualnog štrajka sa početkom 
školske godine. 
- Objavljeno je saopštenje FBOŠ povodom racionalizacije u prosveti. 
- Obraćanje Ministru i javnosti povodom kašnjenja i smanjenja plata prosvetnih radnika. 
- Održano više sastanaka sa predsednicima sindikata povodom formiranja komisija za 
tehnološke viškove kojima su prisustvovali i advokati FBOŠ. 
- Postavljena pitanja potpisnicima PKU na koja nisu znali da odgovore, već su nas uputili na 
pravnu službu Ministarstva prosvete – nisu čitali ono što su potpisali. 
- 28. 8. i 31. 8. su organizovani sastanci sa predsednicima sindikalnih organizacija škola 
članica gde su se oni u načelu izjašnjavali o ulasku u štrajk od 18. 9. 2009. godine. 
- Treći put smo se obratili ministru prosvete tražeći hitan sastanak povodom nagomilanih 
problema. Zahtevali smo javno izjašnjavanje Ministra povodom pitanja vezanih za 
racionalizaciju.  
 



Septembar 

- 3. 9. Školama dostavljeno Saopštenje o stupanju u štrajk (štrajkački zahtevi, uputstvo za 
organizovanje štrajka,). 
- Saopštenje za struku i javnost - odluka o zamrzavanju štrajka nakon 21. 9, zbog odluke samo 
11 škola članica da uđu u štrajk. Dostavljene različite odluke škola, kao i da im nisu jasni 
štrajkački zahtevi drugih sindikata. 
- Dvadeset dana posle početka školske godine, direktori su dobili obaveštenje o spajanju 
odeljenja petih razreda. FBOŠ je vršio pritisak direktno i preko medija na Predsednika 
Republike, Ministarku finansija, Ministra ekonomije, kao i Predsednika Vlade, jer se problem 
nije mogao rešiti sa resornim ministrom. Izdato saopštenje za članstvo i medije.  
- Ponovo produžen ugovor o stipendiranju sa Učiteljskim fakultetom, za 20% sindikalnog 
popusta našim članovima. 
- Član IO, Jasmina Stanković, dala je izjave povodom racionalizacije za TV Fox i B92.  
- Ministarstvu prosvete predat zahtev za tumačenje čl. 33 – 38 PKU o tehnološkim viškovima 
zbog nastalih problema oko nepreciznih članova PKU. 
- Butik „Nako“ ponovo donirao svoje zalihe garderobe FBOŠ-u. 
 
Oktobar  

- Pismo predsedniku Republike povodom racionalizacije u prosveti. 
- 9. 10. je u prostorijama FBOŠ održana tribina „Racionalizacija“ –gosti učesnici: B. 
Lazarević, V. Todić, M. Antić, novinari, predstavnici škola članica. Pokrenuta konkretna 
pitanja oko tehnoloških viškova i od predstavnika Ministarstva i Gradskog sekretarijata 
dobijeni relevantni odgovori i rešenja za novonastale probleme u školama. Predstavnik 
ministarstva je predložio direktnu komunikaciju putem mejla. Dogovorena interna berza rada. 
- S. Stojanović (Savetnica Balkanskog fonda za lokalne inicijative BCIF) je održala još jedan 
donatorski seminar na temu „Pisanje projekta“ – za članove FBOŠ-a.  
- 14. 10. Gradonačelnik objavio da na pritisak Gradskog sekretara, je doneo odluku da neće 
biti racionalizacije u 5. razredima i naišao na neočekivanu osudu USPRS-a. FBOŠ se zahvalio 
Gradonačelniku i Gradskom sekretaru na rešavanju problema oko racionalizacije. 
Neprimerena reakcija Unije SPRS napadom na Gradonačelnika, zbog zaštite prosvetnih 
radnika Beograda od otpuštanja i zaštite dečijih prava. 
- Školama preneta informacija da ne čekaju rešenja iz ministarstva, već da vrate odeljenja 5. 
razreda na staro, uz priložene novinske članke izjava gradonačelnika o načinu kako će ovaj 
problem biti rešen u Beogradu. 
 
Novembar 

- Polovinom novembra ponovo pokušano uspostavljanje saradnje sa predstavnicima sindikata 
FSSŠ, FBG i FBOŠ – tema – mogućnost aktiviranja Foruma beogradskih škola, radi zaštite 
zajedničkih interesa na nivou Grada. Potpisani zaključci sastanka.  
-IO FBOŠ na sastanku donosi odluku da se peticija USPRS ne potpisuje zato što je ovaj 
sindikat učestvovao u izradi novog Zakona, kao i činjenice da je najveći broj amandmana na 
Zakon usvojen u Skupštini Srbije. Stav IO je da je izdavanje knjige USPRS i inicijativa 
potpisivanja peticije samo marketinški potez ovog sindikata. Podsećamo prosvetne radnike da 
je Unija sindikata prosvetnih radnika i potpisnik Posebnog kolektivnog ugovora (koji je zaista 
poseban, neprecizan i štetan). 
- Predstavnica FBOŠ prisustvovala predstavljanju projekta DILS, koji finansira Svetska 
Banka. Ovim projektom se finansiranje prosvete spušta na lokalnu samoupravu i finansira se 
posebnom formulom „per capita“ (o čemu je na našoj Tribini govorio predstavnik 
Ministarstva, gospodin B. Lazarević), što će, naravno, u budućnosti biti vrlo značajno za jake 
gradske sindikate! 



- Ponovo pritisak na lokalnu samoupravu za isplatu jubilarnih nagrada. 
- IO organizuje sastanke ponedeljkom sa predsednicima sindikata škola FBOŠ po 
teritorijalnom principu, kako bi članstvo bilo informisano i obučeno po raznim sindikalnim 
pitanjima o aktuelnim događanjima. Predsednici Sindikalnih organizacija upoznaju FBOŠ sa 
aktuelnim problemima po školama. 
- Pokrenuta inicijativa za isplatu zakonskog minimuma tehničkog osoblja po školama. 
Advokatski tim priprema tužbu za ostvarivanje ovog zakonom zagarantovanog prava 
tehničkog osoblja. Već na narednoj platnoj listi „pojavila“ se realizacija ovog zahteva-
povećanje ld.  
 
Decembar  

- Organizacija akcije u saradnji sa NVO Ambasadori životne sredine i Ministarstva za 
ekologiju kako bi se skupila sredstva za učenički parlament, preko projekta sakupljanja PET i 
MET ambalaže i edukacije učenika o značaju očuvanja životne sredine i pisanja mini 
projekata.  
- Ponovo pokrenuta tradicionalna akcija podele novogodišnje-božićnih paketića sa HHO 
„Hleb života“, uključene 22 škole sa preko 3500 paketića.  
- Najugroženijim članovima škola: „Vuk Karadžić“-Surčin; „B. Pekić“, „V. Mišić“, „V. 
Nazor“, „S. Jovanović - Sirogojno“, obezbeđena je pomoć. 
- Potpisan ugovor sa domom zdravlja Savski venac o besplatnom pregledu kod oftamologa i 
kupovini naočara (na 8 rata) za sve zainteresovane članove FBOŠ. 
-Počeli pregovori sa Međunarodnom konfederacijom rada o saradnji. 
- Analiziran rad FBOŠ i doneti strateški ciljevi za naredni period. 
 
 
Advokatski tim neprekidno radio na zaštiti prava članova FBOŠ-a: 
 
Tužba Ustavnom sudu PKU, opomena pred utuženje Gradu za jubilarne nagrade (koje su 
ubrzo potom isplaćene), pokrenuta tužba za klevetu, zahtev za tumačenje odredbi PKU 
potpisnicima (MPS I Republickim sindikatima). 
 
Pružena pravna pomoć školama – „Kralj Petar I“, „Stefan Nemanja“, „22. Oktobar“ – Surčin, 
„D. Stefan Lazarević“, „B. Radičević“-Batajnica, „Mladost“,“S.Sremac“-Dobanovci, 
„S.Sinđelić“, „S. Jovanović-Sirogojno“, „Vuk Karadžić“-Surčin, „I.Birčanin“-Zemun polje, i 
dr. 
 
FBOŠ napustila OŠ“ Vuk Karadžić“ – Surčin. Članovima ove škole pružena je pravna pomoć, 
kao i pomoć najugroženijim članovima kolektiva. 
 
FBOŠ-u ponovo pristupio ceo kolektiv OŠ“Đuro Strugar“, kao i OŠ“Branko Čopić“. 


